



Statement on behalf of the States of the Gulf Cooperation Council

by

HE Mr. Abdullah Ahmed Al-Ghamdi
Minister Plenipotentiary

**ON AGENDA ITEM 145: SCALE OF ASSESSMENTS FOR THE APPORTIONMENT
OF THE EXPENSES OF UNITED NATIONS PEACEKEEPING OPERATIONS, AT
THE MAIN PART OF THE SIXTY-SEVENTH SESSION OF THE FIFTH
COMMITTEE OF THE GENERAL ASSEMBLY**

New York, October 9, 2012

Mr. Chairman,

I am honored to speak on behalf of the six member states of the Gulf Cooperation Council: United Arab Emirates, Bahrain, Saudi Arabia, Oman, Qatar and Kuwait, on the Item (145) of the Agenda entitled "Scale of Assessments for the Apportionment of the Expenses of the United Nations Peacekeeping Operations", which is of great importance for us. In this context, we support the statement made by the Representative of Algeria on behalf of the Group of 77 and China.

Mr. Chairman,

At the outset, we would like to congratulate you on your election as Chairman of the Fifth Committee of the 67th session of the General Assembly of the United Nations. We also congratulate the new members of the Bureau and wish you all the success in performing your duties. We assure you, Mr. Chairman, our support for the efforts you are making to reach the desired results that commensurate with the aspirations and interests of the Member States and serve the objectives of the organization. We would also like to express our sincere thanks to His Excellency Mr. Michel Tommo Monthe, the outgoing Chairman, and members of the Bureau for their tireless efforts in conducting the work of the Committee during the previous session. We would like to also express our appreciation to Mr. Chandru Ramanathan, Deputy Controller, for presenting the Secretary-General's report contained in document A/67/224.

Mr. Chairman,

The Gulf Cooperation Council, as an important regional organization and an observer member at the United Nations, attaches great hopes to Chapter VIII of the Charter of the United Nations on cooperation between the United Nations and regional organizations to achieve peaceful solutions to local disputes. We strongly believe that the functions of multidimensional peacekeeping operations are not only limited to the maintenance of international peace and security, but go

beyond to include the facilitation of political processes, protection of civilians, assistance in disarmament, protection of human rights, and assistance in the application of the rule of law. Therefore, peacekeeping operations should be provided with the sufficient funding and necessary resources, in order to be able to perform the tasks assigned to them.

Mr. Chairman,

We strongly affirm that the general principles for financing peacekeeping operations, approved by the General Assembly in resolution 55/235, should form the basis for any discussion on the scale of assessments for the apportionment of such expenses, and that the scope of financing peacekeeping operations must clearly reflect the special responsibilities of the permanent members of the Security Council. We also stress the limited capacity of economically less developed countries to contribute towards the budgets of peacekeeping operations.

Mr. Chairman,

The States of the Gulf Cooperation Council express their deep concern about the current system of discounts applied to the scale of assessments for financing the United Nations peacekeeping operations, which led to the transfer of some developing countries to the category of the most advanced countries and specifically to level "B". In this regard, the states of the Gulf Cooperation Council stress on the need to take into account what has been agreed upon in the Ministerial Declaration of the Group of 77 on September 28, 2012, which reads as follows: "The Ministers stressed that no member of the Group of 77 and China that is not a permanent member of the Security Council, should be categorized above level C"

Mr. Chairman,

The States of the Gulf Cooperation Council emphasize the importance of transparency when conducting negotiations on this item. In this context, we emphasize the role and the legitimacy

and efficiency of the Fifth Committee as the Main Committee of the General Assembly entrusted with administrative and budgetary affairs. Once again, I assure you Mr. Chairman and our partners as well, that we will positively and actively participate in the discussions of this Committee, and we will fully observe the spirit of consensus in order to ensure the success of our work.

Thank you, Mr. Chairman



بيان

دول مجلس التعاون الخليجي

يلقيه

سعادة الوزير المفوض

الاستاذ عبد الله بن أحمد حامد الغامدي

أمام اللجنة الخامسة

للدورة السابعة والستين للجمعية العامة للأمم المتحدة

حول

البند "145" المعنون: جدول الأنصبة المقررة لقسمة نفقات عمليات

الأمم المتحدة لحفظ السلام

نيويورك، 9 أكتوبر 2012

يرجى المراجعة عند الإلقاء

سعادة الرئيس،،

يشرفني أن أتحدث نيابة عن الدول الست الأعضاء في مجلس التعاون الخليجي: الإمارات العربية المتحدة، البحرين، المملكة العربية السعودية، سلطنة عمان، قطر، الكويت، عن البند (145) من جدول الأعمال بعنوان "جدول الأنصبة المقررة لقسمة نفقات عمليات الأمم المتحدة لحفظ السلام" والذي يكتسب أهمية بالغة بالنسبة لنا. وفي هذا السياق، نؤيد البيان الذي ألقاه مندوب الجزائر بالنيابة عن مجموعة الـ77 والصين.

سعادة الرئيس،،

في البداية نود أن نهنئكم بمناسبة اختياركم رئيساً للجنة الخامسة للدورة السابعة والستين، كما نهني أعضاء المكتب الجدد ونتمنى لكم جميعاً النجاح في أداء مهامكم. ونؤكد لكم، سعادة الرئيس، دعمنا للجهود التي ستبذلونها من أجل التوصل للنتائج المرجوة التي ترضي تطلعات ومصالح الدول الأعضاء وتخدم أهداف المنظمة. كما نود أن نعرب عن

خالص شكرنا لسعادة السيد/ تومو مونتي- الرئيس المنتهية ولايته،
ولأعضاء المكتب وللجهود الدؤوبة في تسيير أعمال اللجنة خلال الدورة
السابقة. ونود أن نعبر كذلك عن تقديرنا للسيد/ شاندروراماناثان- نائب
المراقب المالي، على تقديمه لتقرير الأمين العام الوارد في الوثيقة
A/67/224.

سعادة الرئيس،،

إن دول مجلس التعاون الخليجي، وكمنظمة إقليمية هامة وكعضو
مراقب في الأمم المتحدة، تعلق آمالاً كبيرة على الفصل الثامن من ميثاق
الأمم المتحدة بشأن التعاون بين الأمم المتحدة والمنظمات الإقليمية لتحقيق
الحلول السلمية للمنازعات المحلية. ونؤمن بشدة بأن عمليات حفظ السلام
متعددة الأبعاد لا تنحصر مهامها فقط في صون الأمن والسلم الدوليين، بل
تتعدى ذلك إلى تسهيل العملية السياسية، وحماية المدنيين، والمساعدة في
نزع السلاح، وحماية حقوق الانسان، والمساعدة في تطبيق سيادة القانون،
ولذا ينبغي أن تحظى عمليات حفظ السلام بالتمويل الكافي مع توفير
الموارد الضرورية من أجل أن تتمكن من القيام بمهامها المنوطة بها.

سعادة الرئيس،،

إننا نؤكد بشدة على أن المبادئ العامة لتمويل عمليات حفظ السلام، التي وافقت عليها الجمعية العامة في القرار رقم 235/55، ينبغي أن تشكل الأساس لأي مناقشة بشأن جدول الأنصبة المقرر لقسمه هذه النفقات، كما نؤكد أيضاً على أن نطاق تمويل عمليات حفظ السلام يجب أن يعكس بوضوح والمسؤوليات الخاصة بالأعضاء الدائمين في مجلس الأمن. ونؤكد أيضاً أن البلدان الأقدماء من الناحية الاقتصادية لديها قدر محدود فقط في الإسهام في تمويل عمليات حفظ السلام.

سعادة الرئيس،،

إن دول مجلس التعاون الخليجي تعرب عن بالغ قلقها إزاء النظام الحالي للخصومات والمطبق على جدول الأنصبة المقررة لتمويل عمليات الأمم المتحدة لحفظ السلام، والذي أدى إلى انتقال بعض الدول النامية إلى فئة الدول الأكثر تقدماً وتحديداً إلى المستوى "ب". وفي هذا الصدد، تشدد دول مجلس التعاون الخليجي على ضرورة الأخذ بالاعتبار ما تم الاتفاق عليه في الإعلان الوزاري لمجموعة الـ 77 والصين بتاريخ 28 سبتمبر 2012، والذي ينص على التالي:

"شدد الوزراء على أنها ينبغي ألا يدولة عضومن الدول الأعضاء في

77

مجموعة_____

والصين، ليستعضوا دائماً في مجلس الأمن، أنتصنفوا للمستوى (ج)"

سعادة الرئيس،،

تؤكد دول مجلس التعاون الخليجي على أهمية الشفافية عند إجراء المفاوضات بشأن هذا البند. وفي هذا الصدد، تؤكد على دور وشرعية وكفاءة اللجنة الخامسة بوصفها اللجنة الرئيسية للجمعية العامة المنوط بها مسؤوليات الشؤون الإدارية وشؤون الميزانية. ومرة أخرة تؤكد لكم، سعادة الرئيس، ونؤكد لشركائنا، بأننا سنشارك في المناقشات بصورة إيجابية مع الالتزام الكامل بروح توافق الآراء من أجل إنجاز أعمالنا.

وشكراً سعادة الرئيس،،،